

Referat af Bestyrelsesmøde i Sæby Bylaug, torsdag den 7-2-2018

Fraværende: Afbud fra Inga og Ingelise

Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde: Godkendt.

Nyt fra oldermændene: Inga og Thomas har deltaget i Landsbydag arrangeret af Lejre Kommune. Der var foredrag om udvikling af landsbyer og et ønske om at nedsætte et landsbyudvalg som er bindeled og rådgiver til kommunen.

Erik Larsen har deltaget i bredbåndsmøde arrangeret af Lejre Kommune. Da dækningen i Sæby er bedre end 10 mbit download og 2 mbit upload, kan vi ikke få andel i bredbåndspuljen. Den dårlige mobildækning i Sæby ser ikke ud til at blive ændret foreløbig. Der er ingen planer om fiberudlægning men vi skal evt. arbejde for en koordineret tilmelding af ønsket om fibernet.

Pia meldte sig som klumme skribent for Hornsherred Lokalavis, hvis hun får indflydelse på hvad der skal skrives om og antal gange pr. år.

Vi har fået penge af Lejre kommune til stativ med hundelorte poser samt info stander. Laves i løbet af foråret.

Oldermænd og kasser er pt. kun tegningsberettiget i forening. Dette skal ændres i vedtægterne så de er tegningberettigede hver for sig.

Der skal også tildeles prokura til dem. Annette, Pia og Torben ser på vedtægtsændringer til generalforsamlingen. Der skal fjernes det som omhandler køb af hus og afstemningsregler skal revideres

Beretning fra kassereren: Godkendt.

Nyt fra udvalgene:

Sæbyposten: Skal ud først i april og skal indeholde noget om kontingent og indkaldelse til generalforsamling. Den husstandsomdeles, dog ikke i Holtensminde og Strandlund, hvor vi i stedet sender den som mail til dem, som står på vores mailingliste. Thomas er tovholder.

Vej/Trafik: Vi modtaget skitseforslag til trafiksikkerhed ved Sæbyparken. Det består af hævet flade ved udkørsel og cirkelbump før og efter. Vi indstiller at 40 km./t. flyttes til før det første bump, Thomas og Erik skriver til kommunen. Thomas tager kontakt til Lyndby Bylaug om samarbejde om trafiksikkerhed på Hornsherredvej.

Der har været hastighedskontrol i Sæby, hvor der var 50 som kørte for stærkt og 6 klip i kørekortet

Legeplads: Vi har ikke hørt noget fra Kommunen og vi kontakter dem om status.

Hjemmeside/Facebook/PR/Gmail: Der var forslag om at køb/salg aktiviteter forankret i Sæby og til gavn for Sæby's borgere tillades på Facebook. Det blev besluttet at intet køb/salg er tilladt på Facebook og vi henviser til "Sæby hjælper Sæby".

Annette viste folderen: Velkommen til Sæby. Annette skal have besked når nye flytter til byen, så afleverer hun folderen i deres postkasse.

Pia har ændret koden til vores G-mail.

Aktivitetsgruppen:

Portvinsaften: Rigtig god og hyggelig aften.

Den planlagte fællesspisning 28/2 laves om til Banko.

Afholdt idemøde til børneaktiviteter: På mødet deltog Lone og Inga samt Pia Hammestrup. Der arbejdes på et børnebanko samt børneaktiviteter til Sæbydagen og Julemarked. Vi savner at flere børneforældre vil deltage i møder og deltage i planlægning.

Aktivitetsgruppen arbejder videre med "Fortælleaftener" kun med kaffe og kage. F.eks. medlemmers spændende rejser, byvandring med Sæby's historie, Arkæologi og fund med metaldetektor (Anna Rødsten kontaktes), Lokalhistorisk forening. Vi skal afklare om vi kan låne projektor.

Arrangementer:

Vin og mad: Thomas og Annette mødes om indhold.

Fællesspisning 8 april: Ingelise og Jørdis

Generalforsamling 4 maj: På valg: Thomas, Susanne, Lone, Ingelise, Jørdis og Annette. Susanne overvejer at fortsætte som kasser. Besked til Thomas hvis man ikke genopstiller.

Den Gamle Skole/Bylaugshuset:

Køkken: Er færdigt. Stor tak til Peter og Susanne. Ovn flyttes ca. 14 cm ned og vi prøver at få skinner til pladerne.

Huset: Torben har haft kontakt til Borgmesteren om bidrag til renovering af skolen, så vi kan få Realdania fonden til at dække resten. Borgmesteren var positiv overfor dette.

Torben har kontakt til Jan Grønkjær fra kommunen om bygningsændringer.

Vi dropper el eftersyn da vi ikke har ulovlige installationer. De er "kun" gamle og utidssvarende.

Der er ind imellem overbelastning på elnet. Vandkoger er flyttet ud i gang og vi skifter til Led pærer. Peter og Susanne pletmaler diverse steder. Når der er behov for ophæng (jule & sommermarked m.m.) må brugerne selv opsætte lister i snore fra galleriskinnerne og tage det hele ned igen efter brug i forbindelse med oprydning efter aktiviteten.

Husgruppen laver husregler (Ingen søm og skruer i vægge) Vi skal undersøge om der er skimmel bag tapet i gavlen.

Depotrum: Færdigt- Igen stor tak til Peter og Susanne. Susanne laver en oversigt over hvad der er placeret hvor. Det undersøges om noget i laden skal i depotet.

Udlejning: Det kører fint med kalender på hjemmesiden. Man skal være medlem for at leje huset, men man kan godt bo langt væk. Bestyrelsen kan låne huset vederlagsfrit en gang om året, hvor man selv gør rent.

Loftet i Bylaugshus skal ryddes på arbejdsdagen. (2 mand på loftet og nogen til at tage imod og bære på plads)

Ideer til brug af bylaugshuset skal på som punkt på generalforsamlingen.

Gadekær: Inga har søgt om 3000,- kr. hos kommunen. Inga kontakter kommunen om vi må lave beplantning, så lastbiler ikke kører ind på græsset.

Indkomne forslag: Forslag om opgavefordeling, ansvar og beskrivelse. Thomas og Susanne laver et forslag til næste gang.

Næste møde: Torsdag 28/3 kl. 18.00

Eventuelt: Intet

Referent: Carsten